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ÉVKÖZI 32. VASÁRNAP                             B év                     1– 4 oldal 

 

Olv.: 1Kir 17,10-16 – Zsid 9,24-28 – Mk 12,38-44  

A szegény asszony két fillérje   
          

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

Isten előtt  
mindegyikünk alázatosságot tanulhat! 

 

Kedves Testvérek! A lehetőségeink nagyon sok mindenre képesítenek bennünket! A kérdés 
az, hogy miképpen élünk ezekkel a lehetőségekkel, mire használjuk az adottságainkat, a 
talentumainkat. Egyet ne felejtsünk el, Jézusnak egészen sajátos értékrendje van! 
 

Jézus értékrendjében 

a kicsinynek megkülönböztetett szerepe van! 

Ez azért fontos, mert mi a nagynak bűvöletében élünk! 

 

Nézzünk önmagunkba és gondolkodjunk el azon, miképpen értékeljük azokat a lehetőségeket, 
amelyek – majdnem azt mondhatnám – magától értetődőek! Ezek teremtik meg számunkra 
Isten szemében a növekedés lehetőségét. Tartunk önvizsgálatot! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! A kevéskét, a kicsinyt mi emberek talán néha nem is értékeljük, talán 
észre sem vesszük. A teológusok szerint a legkisebb adománynak is természetfölötti fénye, – 

mondhatom – isteni fénye van! 
 

Jézus értelmezése szerint 
a kevés, a kicsi sajátos isteni fénnyel bír! 

 

Jézus ebben az értelemben dicsérte meg azt a szegény özvegyasszonyt,  
aki a perselybe mindenét odaadta! A másik szemében semmi, neki a mindene!  
Hallottuk az olvasmányból a careftai özvegyasszony példáját,  
egy maroknyi lisztje volt és néhány csepp olaj a korsójában.  
Gondolkodott? Igen, megjegyezte a fiamnak és magamnak szeretném elkészíteni  

ezt az utolsó ételt, – éhezés volt ott - hogy aztán meghaljunk. Odaadta! 

 

Térjetek meg 
Ma az egyházi évben majdnem az utolsó vasárnap van. Ma reggel hallottam a katolikus 
rádióban, már csak 50 nap van ebben az egyházi évben. A mai vasárnap tanítása sokkal de 

sokkal fontosabb annál, mint ahogy mi azt gondoljuk. Csodálatos tanítási ív fejeződik be.  
 

Jézus első tanítása a kafarnaumi zsinagógában felszólítás volt: 
Térjetek meg! Változtassátok meg gondolkodásotokat! 
Jézus ezzel indítja tanítását. Ha a tanítással igazán szembesülünk,  
el tudjuk fogadni és magunkra alkalmazzuk ezt a felhívást,  
akkor ez új irányt ad az életünknek! 
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Mindenét odaadta 
A jövő vasárnap üzenete a világvéggel kapcsolatos.  
Utána Krisztus Király ünnepe van és kezdődik az új egyházi év.  
Ez a két utolsó vasárnap lezárása a tanítás csodálatos ívének.  
Jól indultunk és végigjártuk ezt a csodálatos utat.  

 

A jézusi gondolkodás szerint,  
aki attól az első mozzanattól indítja az életét: térjetek meg, 
az a mai vasárnap üzenete szerint – Jézusnak ez az utolsó tanítása – 

eljut oda, amit ez az egyetlen rövidke szó fejez ki: minden! Mindenét odaadta! 

 

Aki elindul Jézus útján,  
akkor ér célba, ha ezzel a mai üzenettel mintegy pontot tud tenni  
a krisztuskövető életútjára! Miről van szó?  
Ha rendeltetésszerűen használjuk a világ javait,  
ha rendeltetésszerűen éljük az emberi életünket, akkor idáig kell eljutni!  
Gondoljunk arra, hogy mindenünk, ami van, nem a miénk valójában,  
egy időre – mondhatnám így is – isteni kölcsön.  
Rendelkezésünkre bocsátja Isten a világot, a világ minden javát. Éljünk vele!  
Amikor ezzel élünk, de csak magunkra gondolunk, akkor ez köznapi élet.  

 

Rendeltetésszerűen akkor használjuk a javakat, ha azokat odaadjuk! 

Ha helyesen gondolkodunk, helyesen értelmezzük a javak értelmét és értékét, 
akkor felismerjük, hogy a javakat el kell ajándékozni! 

 

Minden időleges. Egyszer mindent itt hagyunk. 
Ne várjuk meg, hogy a halál kitépje a kezünkből.  
Az ajándékozás nem azt jelenti, hogy koldusbotra jutunk,  
hanem helyes értékrend, helyes értelmezés! 
 

Ahogy Jézus mondja, 
azok a javak, amiket elajándékozunk, 
azoknak isteni fénye van, természetfölötti fénye van! 

 

Valójában a javaknak ez a rendeltetése,  
rendeltetésszerű használatuk erről szól. 
Jézus azt mondja, óvakodjatok azoktól,  
akik a javakat nem rendeltetésszerűen használják, csak a maguk javára!  
Arról ne is beszéljünk, hogy mások kárára szerzik meg a javakat  

és használják azokat. Ebben az esetben bűnről beszélünk!  
 

Egyszerű, amit a magyar mondás kifejez:  
Nagyobb boldogság adni, mint kapni! 
Mennyivel több boldog ember lenne, 
ha ezt a jézusi értékrendet ismerné! 
 

Ugyanígy az életünk! Az életünk a miénk. 
Élhetünk magunknak, de akkor rendeltetésszerű az életünk, 
ha elajándékozzuk az életünket egymásnak! 

Akkor annak az emberi életnek isteni fénye lesz! 
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Istenes Szent János kapta ezt a nevet: Istenes!  

Nem ez volt a rendes neve, csak fénylett az élete! 
Úgy élt és úgy teremtett kapcsolatokat az emberekkel,  
hogy megtapasztalták mit jelent, hogy valaki - Istenes János - értük van! 
Micsoda más értékszemlélet lenne, ha ezt komolyan vennénk!  
Ne arra gondoljunk mindig, hogy azok legyenek fontosak,  

amiket megesz a rozsda, megrág a moly. 
A javak valóban arra valók, hogy mennyei kincseket gyűjtsünk! 

 

Az életünkről is másképpen kellene gondolkodni! 

Az életünk arra való, hogy érdemeket szerezzünk az Isten szemében!  
Nem emberek előtt, az emberek úgyis vagy becsülnek bennünket, vagy nem.  
A jézusi értékrend: a kicsinek, - ami adomány - a legkisebbnek is misztikus fénye van! 
A világ nem lenne olyan sötét, ha ebből a természetfölötti fényből  
kicsit több gyulladna föl a mindennapjainkban.  
Az emberi kapcsolataink sokkal jobbak lennének, ha ez a világosság égne bennünk! 
Ha ez tüzesítené a szívünket és formálná a jóakaratunkat egymás iránt! 

 

A mai vasárnap ezt az egészen csodálatos keresztény életutat állítja elénk!  
Ez az út valahol el kell, hogy kezdődjön.  
Nem beesünk a világba, hanem döntéssel indítjuk az utunkat!  
Ezt mindenkinek tudomásul kell venni,  
hogy magának kell meghozni a döntést, helyettünk senki más nem teheti meg.  
Akkor érünk az utunk végére, ha közben Jézus tanítására figyelve eljutunk idáig! 

 

Innen visszanézve ennek az útnak van értelme! 
De csak ebben az esetben, ahogy Jézus mondja: 
ez az asszony mindenét odaadta, amije csak volt! Sőt! Istenre bízta az életét! 

 

 A mai vasárnapon ezt a kérdést kell magunknak föltenni: Hol vagyunk?  
Isten kezében van az életünk, Isten kezébe tettük az életünket!  
Vagy a magunk útját járjuk, mert az Istennél is okosabbak vagyunk? 

Feuerbach írja: Nem az Isten teremtette az embert,  

hanem az ember teremt magának istent.  
Ezek az istent teremtő emberek emberbálványokat  
és emberáldozatokat jelenítenek meg a mi világunkban.  
Ezt a kérdést valóban tisztázzuk magunkban,  
aki erre az útra rálel és eljutott idáig, az beteljesítette az emberi életet!  
Gondoljunk a Biblia utalásaira, amiket hallottunk: 
Illés próféta szegény özvegyasszonyára,  
Jézus szegény özvegyasszonyára és Isten Szegénykéjére! 

 

 Illés felhívást kap, hogy menjen egy idegen asszonyhoz.  
Amikor ez az asszony találkozik a prófétával, akkor eljut odáig, 
hogy a próféta Istenéhez csatlakozik!  
Jézus szegény asszonya eljut odáig, hogy Isten kezébe teszi le a sorsát!  

 

Isten Szegénykéje Jézus! 

Aki értünk szegénnyé lett  
és odaadta az életét! 
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A Biblia értékrendje arról szól:  
a kicsinyek, a legkisebbek, a szegények, az árvák, az özvegyek.  
Ezek a fogalmak szerepelnek a Bibliában,  
védelemre szorulnak, védelmet kapjanak az emberektől, másoktól! 
Ebben az esetben a világ rendje is gyógyul, vagy talán helyre is áll! 

 

A mai vasárnapon mindenkinek azt kívánom, 
hogy sok-sok olyan cselekedete legyen, amelynek isteni fénye van! 

Ezek a cselekedetek az ember odaadásából, 
az ember igazi lelkületéből fakadnak! 

 

+  A M E N  + 

 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Most az Úr imádságát imádkozzuk. Ezt az imát Jézus tanította nekünk. 
Gondoljunk arra, amit az előbb imádkoztunk: Jézus megnyitotta a mennyek országának 
ajtaját! A földi élet megkezdett örök élet! Azért imádkozzunk, hogy ebbe az Isten országába 
már most belépjünk. Ez a földi élet akkor lesz más, ha jelen lesz ebben az emberi világban az 
Isten országa az értékeivel! Imádkozzunk! 
 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! 
Az áldás hozza el nekünk az Isten támogatását. Nem könnyű és nem egyszerű a krisztusi úton 

járni. Európa és hazánk azért jutott ide, mert sokan elindultak ezen az úton, aztán vagy 
megálltak, vagy letértek. Mindenesetre kevesen vannak, csak azt ne felejtsük el, azok az 
eszmék, azok az értékek, amiket kevesen is képviselnek, azok értékek és sok lúd disznót győz. 
Nem azért mondom, mert ma Márton napja van. Általában igaz ez minden értelemben. 

 

Úgy kell ez a fajta keresztény szellemiség, 
mint a maroknyi liszt, ami a szegény asszony szakajtójában volt, 

 az a csöpp olaj és az a kevéske víz! 

 

Tegnap Jordániai vendégeim voltak és beszélgetés során ez a probléma került elő kérdezés 
nélkül, nincs vizünk. A négymilliós főváros, Amman és nincs víz. Mi itt föl se fogjuk, hogy 
ez mit jelent! Jézus mondta: ha van egy pohár vizünk egymás számára, ez már mennyországot 
jelent. Marék lisztünk, csepp olajunk, akkor minden más.  
 

Ez kell, hogy legyen és kell, hogy megosszuk! 

 

Jövő vasárnap a karitász javára gyűjtünk. A karitásznak sok nemzetközi programja is van, de 
van elég tennivalója itt a Kárpát-medencében is! Jövő vasárnap ezt a programot támogatjuk! 
 


